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Ako správne vytriediť obaly od syrov?
V roku 2021 
zjedol každý 

obyvateľ
Slovenska

v priemere 
16,4 kg
syrových
výrobkov.
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AK SPRÁVNE TRIEDIME, SVET JE KRAJŠÍ
Majte na pamäti nasledovné pravidlá:
 Snažte sa odpad netvoriť vôbec.
 Zálohované obaly nepatria do koša, vráťte ich do predajne. 
 Dodržiavajte farebnú abecedu triedenia: sklu patrí zelená, papieru modrá, plastom žltá, kovom červená a nápojovým kartónom 

oranžová farba. Napovie vám aj označenie na obale:  Riaďte sa pravidlami triedenia svojej obce. 
 Len vytriedený odpad sa dá zhodnotiť a recyklovať.
 Trieďte odpad, oplatí sa to. Za vytriedený odpad občan neplatí, jeho zber hradia výrobcovia prostredníctvom OZV ENVI - PAK.
 Obal označený  patrí do triedeného zberu.
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V obci Močenok, Nitriansky kraj, žijú veľmi do-
brí ľudia, rodina Karlubiková, Ernest a Oľga, ich 
deti, zaťovia a  vnúčatá.   Sú to veľmi empatickí 
ľudia a  majú dobrú dušu. Keď sa v  Mariupole 
začala vojna, celá naša rodina musela opustiť 
mesto a  vycestovali sme na Slovensko. Rodi-
na Karlubiková nám pomohla sa adaptovať na 
Slovensku, pochopiť a naučiť sa jazyk, pomohli 
nám aj materiálne. Cela naša rodina je im veľmi 
vďačná. Myslím si, že ak takýchto ľudí bude viac, 
tak svet bude krajším. Tejto rodine prajem len to 
najlepšie v živote, hlavne mier, zdravie a blaho-
byt. Vyjadrujeme našu vďaku aj susedom z rodín 
Juraja a Filipa, ako aj všetkým ostatným ľuďom, 
ktorí nám v našich životoch pomáhali.

S úctou Bieliaieva, Listushenko, Aleksandrov.

Poďakovanie

Prehľad počtu obyvateľov a ich 
skladba od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022

Prehľad počtu obyvateľov a ich skladba od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022 

kategória                                              počet 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
muži od 18 do 60 rokov                        1314 
ženy od 18 do 55 rokov                         1143 
deti do 18 rokov                                      765 
ostatní                                                    1107 
                                                  ––––––––––– 
Súčasný počet obyvateľov                    4329 

Štruktúra obyvateľstva podľa vekových kategórií: 

kategória                                              počet 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––   
do 6 rokov                                               256 
do 15 rokov                                             635 
do 18 rokov                                             765 
od 1 do 18 rokov                                     730 
od 15 rokov                                           3694 
od 18 rokov                                           3564 

(Poznámka: “od“ je vrátane, “do“ nie je vrátane) 

Skupina Spolu Muži Ženy 
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Narodení 35 17 18   
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Zosnulí 46 27 19   
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Prisťahovaní 52 28 24 
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Odsťahovaní 65 38 27       
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Sobáše 32 z toho 18 cirkevných  
sobášov 

Priemerný vek obyvateľov je: 41,66 
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AK SPRÁVNE TRIEDIME, SVET JE KRAJŠÍ
Majte na pamäti nasledovné pravidlá:
 Snažte sa odpad netvoriť vôbec.
 Zálohované obaly nepatria do koša, vráťte ich do predajne. 
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oranžová farba. Napovie vám aj označenie na obale:  Riaďte sa pravidlami triedenia svojej obce. 
 Len vytriedený odpad sa dá zhodnotiť a recyklovať.
 Trieďte odpad, oplatí sa to. Za vytriedený odpad občan neplatí, jeho zber hradia výrobcovia prostredníctvom OZV ENVI - PAK.
 Obal označený  patrí do triedeného zberu.
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V sobotu 21. januára 2023 sa na celom 
Slovensku konalo referendum s  jedinou 
referendovou otázkou, či voliči súhlasia, 
že predčasné skončenie volebného obdo-
bia Národnej rady SR je možné uskutoč-
niť referendom alebo uznesením NR SR, 
a to zmenou Ústavy SR. Aby bolo referen-
dum platné, muselo by sa ho zúčastniť viac 
ako 50 % všetkých oprávnených voličov. 
Aby bolo úspešné, z tej nadpolovičnej väč-
šiny by musela väčšina s referendovou otáz-
kou súhlasiť, teda zakrúžkovať áno. V sku-
točnosti sa referenda zúčastnilo iba 27,25 % 
oprávnených voličov. Referendum je teda 
vzhľadom na nízku účasť neplatné.

V  našej obci boli otvorené tri voleb-
né referendové miestnosti na tradičných 
miestach – v  obecnom úrade, základnej 
škole a  kultúrnom stredisku, kde mohli 
prísť oprávnení voliči vyjadriť svoj názor. 
Volebné miestnosti boli otvorené od rána 
od 7.00 do 22.00 hodiny. Navštívili sme ich 
v  podvečer. Predsedníčky všetkých troch 
okrskových volebných komisií nám potvr-

dili, že voliči prichádzali priebežne počas 
celého dňa a nevyskytli sa žiadne problémy. 

Z  3  548 oprávnených voličov prišlo re-
ferendum v  našej obci podporiť svojou 
účasťou 1 069 voličov, čo je 30,13 %. Z toho 
takmer 99 % zakrúžkovalo referendovú od-

poveď áno. Päťdesiatpercentnú účasť sme 
teda nedosiahli ani v našej obci.

Najbližšie voľby by sa mali konať 30. sep-
tembra tohto roku – ide o predčasné voľby 
do Národnej rady Slovenskej republiky.

Referendum

Počas tretieho februárového týždňa sa 
na stavbe bytového domu v  Ulici M. R. 
Štefánika konal kontrolný deň. Nový by-
tový dom sa stavia od minulého roka a bude 
16-bytový. Pre nájomníkov v  ňom bude 
14-dvojizbových a  dva jednoizbové byty. 
Sú dobudované všetky nadzemné podla-
žia a budova je už zastrešená a  zatvorená 
okennými výplňami. Postup prác a pláno-
vanie ďalších konzultovali zástupcovia re-
alizátora stavby, obce, stavebného dozoru 
aj elektrikárov. „Dnes sme na kontrolnom 
dni riešili pripojenie bytovky k elektrickej 
sieti a umiestnenie hlavných rozvádzačov, 
aby nám nezavadzali v  oknách, a iné de-
taily,“ povedal nám stavbyvedúci Ľudovít 
Nemček. Počas kontrolného dňa si účast-
níci prešli aj stavbu, na ktorej sa aktuálne 

nachádzali pracovníci realizujúci vnútorné 
omietky. „V bytovom dome momentálne 
prebiehajú omietacie práce, tento týždeň 
budú ukončené a začneme riešiť podla-
hy, potery a dokončíme elektroinštaláciu,“ 

doplnil informácie stavbyvedúci Nemček. 
Harmonogram prác na výstavbe bytového 
domu je dodržiavaný a vďaka pomerne tep-
lej zime je možné realizovať práce aj v tom-
to období.

Obecné zastupiteľstvo na svojom za-
sadnutí pred koncom kalendárneho roka 
prerokovávalo množstvo tém, bola medzi 
nimi aj problematika zmeny poplatkov 
a  daní. Vzhľadom na rýchly trend zvyšo-
vania poplatkov za služby, energie a ostat-
né komodity, ktoré obci účtujú dodávate-
lia, bola obec nútená pre rok 2023 upraviť 
poplatky za vývoz odpadov a  vzhľadom 
k  zmene legislatívy aj poplatky za strav-
né v  materskej a  základnej škole. „Na de-
cembrovom zastupiteľstve sme predložili 
novelu všeobecne záväzného nariadenia o 
miestnych daniach a poplatkoch. Navrhli 

sme zmeniť výšku poplatku za smetné zvý-
šením o 20 %, teda z 25 na 30 eur. Reagovali 
sme tým na zvýšené ceny, ktoré sú faktu-
rované obci za vývoz zmesového komunál-
neho odpadu, biologicky rozložiteľného 
odpadu a za drvenie biologicky rozložiteľ-
ného odpadu,“ vysvetlil starosta Roman 
Urbánik.  „Ďalšími poplatkami, ktoré sa 
budú meniť, sú poplatky za výšku stravnej 
jednotky v základnej a materskej škole pre 
všetky vekové kategórie. Toto ustanovenie 
vychádza z novej vyhlášky ministerstva 
školstva, ktoré stanovilo novú výšku strav-
ných jednotiek.“ 

V zmenách týkajúcich sa daňových po-
platkov zastupiteľstvo schválilo nový po-
platok dane z nehnuteľností pre chátrajúce 
stavby v obci. Majitelia stavieb, ktoré majú 
zlý technický stav a ohrozujú zdravie, život 
a  majetok ostatných ľudí, budú dvakrát v 
priebehu tohto kalendárneho roka vyzvaní, 
aby dali do súladu technický stav budovy s 
účelom, na ktorý je určená a na čo sa použí-
va, a následne im môže obec ako inštitúcia, 
ktorá vyrubuje výšku dane za nehnuteľ-
nosti, zvýšiť túto daň až 10-násobne. Toto 
ustanovenie všeobecne záväzného nariade-
nia sa teda začne uplatňovať až v budúcom 
kalendárnom roku.

Zmeny v daniach a poplatkoch

Kontrolný deň na bytovom domeKontrolný deň na bytovom dome

€€
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Tradičné vianočné podujatie – Jaslič-

ková pobožnosť sa vo farskom kostole 
sv. Klimenta konalo aj počas ostatných 
vianočných sviatkov. V prvý sviatok via-
nočný 25. decembra 2022 popoludní sa 
v kostole zišli najmä rodičia a deti, aby si 
pozreli pripravený program. Scénku k jas-

ličkovej pobožnosti s deťmi nacvičila Zuza-
na Škopeková. „Musela som sa naučiť hlav-
ne ten tanec, najprv to bolo ťažké a potom 
sa to zľahčilo, ale bavilo ma to,“ užívala si 
nácviky aj vystúpenie Salome. „Bolo to cel-

kom ťažké, ale zvládla som 
to,“ pridala sa s úsmevom 
aj Marína. 

Scénku si prišlo pozrieť 
niekoľko desiatok divákov, 
ktorí snahu detí odmenili 
zaslúženým potleskom. 
„Veľmi pekné, detičky sú 
zlaté a  program mali vý-
borný,“ pochválila deti 
diváčka Helena. „Pred-
stavenie bolo veľmi milé, 
tešili sme sa. Deti, ktoré 
vystupovali, boli veľmi ši-
kovné,“ myslí si Andrea. 
„Bolo to fakt krásne, vy-
stupovala tam aj moja 
dcérka. Veľmi sa z  toho 
teším, ďakujem,“ netajil 
spokojnosť divák Roman. 
„Detičky si to krásne nachystali, bolo to 
veľmi fajn, snažili sa, aj pri nácvikoch, aj 
teraz, veľmi to bolo pekné, až dojímavé,“ 
dodala Sabína. 

Nácvik scénky na Jasličkovú pobožnosť 
sa začal už v  novembri, prišlo asi 20 detí, 
ktoré mali záujem, vysoká chorobnosť však 
niektoré z  účinkovania v  kostole vyradila. 
Animátorky sa im venovali, keď neboli deti 
choré, každú sobotu. „Ježiš od nás nechce 
žiadne materiálne veci, ale túži iba po jedi-
nom, a to nie, aby sme mali svoje príbytky 
vyzdobené, ale aby sme mali svoje srdcia 
rozžiarené a  pripravené pre jeho narode-
nie. O  tomto bola aj dnešná pobožnosť,“ 
povedala nám animátorka Zuzana Ško-
peková, ktorá s deťmi program pripravova-

la. „Chcem sa poďakovať aj deťom, že prišli 
a  rozhodli sa nacvičiť túto krátku scénku, 
a tiež sa chcem poďakovať aj ich rodičom, 
ktorí deti privádzali na skúšky. Som s  ich 
výkonom spokojná, zvládli to veľmi dobre 
a som na ne hrdá.“ 

Po scénke sa ešte predstavili deti s  via-
nočnými básničkami, koledami či hrou na 
hudobné nástroje, potom pán kaplán Štefá-
nek udelil prítomným požehnanie. „Tešíme 
sa, že si deti pripravili predstavenie, využili 
svoje dary a talenty k tomu, aby nám sprí-
tomnili udalosti narodenia Ježiša a zároveň 
príchod lásky, Boha, ktorý je láska, a  jeho 
presah aj do života ľudí. Keď má niekto 
v srdci lásku, dokáže ju šíriť aj okolo seba,“ 
poznamenal vdp. Štefánek.

Prvý deň roka 2023, samozrejme, pat-
ril oslavám. Ľudia ho vítali s  nadšením, 
navzájom si želali zdravie, šťastie, úspe-
chy a  najmä, aby bol zasa o  trošku lepší 
ako ten predošlý. Zároveň sme všetci slá-
vili 30. narodeniny slobodnej Slovenskej 
republiky, ktorá vznikla 1. januára 1993. 
Pri tejto príležitosti obec Močenok zorga-
nizovala novoročný ohňostroj. Obyvatelia 
obce sa zišli v podvečer v areáli obecného 
úradu, aby si vychutnali tradičný novoroč-
ný ohňostroj, ktorý pripravili príslušníci 
obecnej polície, ale najmä, aby sa stretli 
s  priateľmi a  známymi a  vzájomne si po-
priali do nového roku. Prítomným sa pri-
hovorili starosta obce Roman Urbánik 
a dekan Peter Michalov. „Ja by som popria-
la Močenčanom veľa zdravia, šťastia, lásku, 
ale hlavne to zdravie, ktoré je podľa mňa 
najdôležitejšie,“ zaželala všetkým Monika. 
„Našej obci by som prial, aby sa vzmáha-
la po všetkých stránkach a aby sme sa mali 
stále lepšie,“ poprial Ľudovít. „Do nového 

roku všetkým ľuďom dobrej vôle prajem 
hlavne zdravie, pohodu a nech sa nepokoje 
a vojny skončia,“ doplnila Margita. 

Úspešný rok si pre svojich občanov a ve-
riacich prajú aj zástupcovia samosprávy 
a cirkvi. „Dovoľte, aby som všetkým poprial 
požehnaný nový rok, aby vás Božie požeh-
nanie sprevádzalo počas celého roka, nech 
sa vám naplnia prosby a  sny, po ktorých 
túžite, a nech vám Pán Boh žičí všetko dob-
ré,“ poprial občanom dekan Peter Micha-
lov. „Máme 1. janu-
ár 2023, prvý deň 
nového kalendárne-
ho roka, ja by som 
aj touto cestou chcel 
popriať všetkým 
Močenčanom, ale aj 
všetkým ostatným 
ľuďom hlavne zdra-
vie, šťastie, poho-
du, pokoj, aby sme 
spoločne dokázali 
prekonávať prekáž-
ky, aby sme sa spolu 

stretávali a aby sme rok prežili k spoločnej 
spokojnosti. Zároveň si dnes pripomíname 
aj 30. rokov od vzniku samostatnej Sloven-
skej republiky a  existencia Slovenska tak 
potvrdzuje svoju opodstatnenosť a myslím 
si, že my Slováci, napriek všetkým problé-
mom, ktoré máme, máme byť na čo hrdí,“ 
dodal starosta obce Roman Urbánik.

Počas vzájomných rozhovorov po 
ohňostroji sa návštevníci podujatia mohli 
zahriať vareným vínom a čajom.

Jasličková pobožnosť

Vítanie nového rokaVítanie nového roka
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Obec Močenok v spo lupráci s Klubom 
filatelistov 52-46 a miestnym odborom 
Matice slovenskej zorganizovala 11. janu-
ára 2023 slávnostnú akadémiu venovanú 
30. výročiu vzniku Slovenskej republiky. 
Podujatie sa konalo v priestoroch kultúr-
neho strediska a bolo spojené s filatelis-
tickou výstavou a  uvedením príležitost-
nej poštovej pečiatky. V  úvode zaznela 
hymna Slovenskej republiky a chrámová 
hymna Bože čoś  ráčil slovenskému rodu. 
Potom sa s prednesom básne Sama Cha-
lupku Mor ho! predstavil Štefan Bleho.

Prítomným sa v  súvislosti s  výročím 
republiky prihovoril starosta obce Roman 
Urbánik, predsedníčka miestneho odboru 
Matice slovenskej Jolana Lenčéšová a hosť 
podujatia, politik, ktorý sa spolupodieľal na 
vzniku samostatnej Slovenskej republiky, 
Jozef Prokeš.

S  krátkym kultúrnym programom sa 
niekoľkým desiatkam návštevníkov podu-
jatia predstavila mužská spevácka skupi-
na Močenskí speváci. „Pokiaľ človek chce 
niekam dôjsť, tak sa musí pozerať, odkiaľ 
ide. Voľakedy mali moreplavci taký dobrý 
zvyk, že kormidelník sa díval za loď a videl 
brázdu, či je rovná, alebo či sa niekde kri-
ví, aby vedel, či dodržiava smer. Takisto si 
treba pripomínať tieto výročia hlavne pre-
to, aby sme nezabudli, že z čoho sme vyšli,“ 
poznamenal Jozef Prokeš. „Je veľmi dôle-
žité pripomínať si udalosti, ktoré sa udiali, 
pretože ak to vynecháme, vyzerá to, akoby 
sme si nespomenuli na to, že sme boli mla-
dí. Verím, že pri tomto krásnom stretnutí 
sa poučili možno aj starší, a blaží ma hlav-
ne, že sme tu mali žiakov základnej školy 
a mladých ľudí, ktorým prenecháme opraty, 

ktorými budú riadiť ďalší chod, a pevne ve-
rím, že zdarne,“ myslí si Jolana Lenčéšová. 
„Dnešná slávnostná akadémia pri príleži-
tosti 30. výročia vzniku Slovenskej republi-
ky bola spomienkou na vznik samostatné-
ho štátu a bola spojená nielen s kultúrnym 
programom, ale aj s filatelistickou výstavou 
a uviedli sme do života príležitostnú pečiat-
ku, ktorá pripomína túto vzácnu udalosť. 
Som rád, že na stretnutie prišli ľudia všet-
kých vekových kategórií, že tu boli mladí 
ľudia zo základnej školy, ale aj ľudia, ktorí 
si rok 1993 pamätajú, a dokonca aj tí, ktorí 
boli priamo pri procese zrodu Slovenskej 
republiky. Prajem všetkým, aby sa im na 
Slovensku dobre žilo,“ doplnil starosta obce 
Roman Urbánik.

Posledným bodom programu bolo otvo-
renie filatelistickej výstavy Vivat Slovenská 
republika a  uvedenie príležitostnej poš-
tovej pečiatky pod názvom Bohorodička, 
ochraňuj Slovenskú republiku. Rozsiahlu 
výstavu predstavil predseda klubu filatelis-
tov Jozef Kútny: „Uctili sme si toto krásne 
výročie a chceme, aby táto výstava oslovila 
čo najviac ľudí. Máme úmysel ísť s ňou aj 
ďalej po dedinách a mestách na Slovensku. 
Nesie sa v duchu najstarších dejín Slovákov, 
asi za posledných 2000 rokov. Málokto vie, 
že sme mali slávne Nitrianske kráľovstvo už 
pred 2000 rokmi, sú na to aj písomné pra-
mene. Mali sme 22 kráľov a  jednu kráľov-
nú,“ načrtol tému výstavy predseda klubu 
filatelistov v  Močenku Jozef Kútny. Zau-
jímavú a  obsiahlu výstavu filatelistických 
materiálov venovaných histórii Slovenska 
si mohli prezrieť záujemcovia v kultúrnom 
stredisku a potom žiaci základnej školy, kde 
bola výstava nainštalovaná.

6

■■ V predvianočnom období sa rozhod-
li urobiť radosť seniorom v zariadeniach 
v našej obci žiaci základnej školy. S po-
mocou svojich rodičov vyskladali a  po-
tom pekne zabalili do škatúľ od topánok 
darčeky pre babičky a deduškov v Domo-
ve dôchodcov Milosrdného samaritána 
a  Domove sociálnych služieb Adventus. 
V  každej krabičke bola nejaká kozmeti-
ka, sladkosti, čaje, káva, ponožky alebo 
šál a,  samozrejme, nesmel chýbať ručne 
robený vianočný pozdrav alebo kresba 
od detí. Žiaci základnej školy pomohli 
darčekové škatuľky naložiť v  zariade-
niach priamo pod vianočné stromčeky. 

■■ Vo vianočnom období sa uskutočnil 
v stolnotenisovej herni Vianočný stolno-
tenisový turnaj registrovaných hráčov. 
Zúčastnilo sa ho trinásť hráčov, ktorí 
boli rozdelení do dvoch skupín, a  hralo 
sa systémom každý s každým. Celkovým 
víťazom sa stal Martin Gálik, ktorý obha-
joval minuloročné víťazstvo. 

■■ Mládež z  obce a  okolia sa počas 
vianočných sviatkov opäť nezmestila 
do kože a v  rámci svojej zvláštnej zába-
vy premiestnila Jezuliatko z  betlehema 
v areáli obecného úradu k soche sv. Go-
razda. Priestupkom sa zaoberala obecná 
polícia.

■■ Spoločnosť zbierajúca použitý ku-
chynský olej zverejnila výsledky zberu 
v našej obci za uplynulý rok. Na ôsmich 
zberných miestach, kde sú umiestne-
né kontajnery na použitý olej, sa za rok 
2022 zozbieralo 702 kg oleja. Najviac po-
užitého oleja býva tradične na stanovišti 
v  Družstevnej ulici, kde občania vyse-
parovali za rok 131 kg použitých tukov 
a oleja. Pripomíname, že do tohto zberu 
môžu ísť tuky a oleje nielen z vyprážania, 
ale aj kúsky starého masla či margarínu, 
olej z rybích konzerv, šalátu alebo nakla-
daných potravín. Potenciál zberu v  na-
šej obci je podľa štatistík spotreby oleja 
a tukov viac ako 5 000 kg ročne, v uply-
nulom roku to bolo 700 kg, čo je necelých 
13 %.

■■ 8. januára 2023 sa v kostole sv. Kli-
menta konal Trojkráľový koncert, v kto-
rom sa predstavilo domáce teleso – ženský 
spevácky zbor Cantica. Pre návštevníkov 
podujatia si členky zboru spolu s  diri-
gentkou Katarínou Hátašovou pripravili 
hodinové pásmo vianočných piesní.

Aktuality z obceAktuality z obce30. výročie vzniku Slovenskej republiky30. výročie vzniku Slovenskej republiky



Močenok / časopis obyvateľov obce 

Posledný januárový víkend patril 
v  našej obci Farskému plesu. Po dvoj-
ročnej prestávke spôsobenej pandémiou 
sa v  tomto roku uskutočnil už jeho XII. 
ročník. Organizátori pre návštevníkov 
pripravili zaujímavý program, v  ktorom 
sa predstavili napríklad mladí tanečníci 
z tanečnej školy House of Dance z Nitry 
alebo osvedčená hudobná skupina Disk.

Ples slávnostne otvoril hostiteľ plesu 
dekan Peter Michalov spolu s  kaplánom 
Antonom Štefánkom. Parket potom patril 
tanečníkom z tanečnej školy, ktorí sa pred-
stavili so štandardnými tancami, a navodili 
tak peknú plesovú atmosféru. Tú využili 
návštevníci plesu na prvý tanec. Náladu 
vzápätí umocnili latinskoamerické tance 

v  podaní mladých tanečníkov a  zábava sa 
mohla začať.

Hostia plesu sa počas celého večera vý-
borne zabávali – tancovali a rozprávali sa. 
Mnohí si tento ples tak obľúbili, že sú jeho 
pravidelnými účastníkmi. „My chodíme 
každý rok a už nám to veľmi chýbalo, tak-
že sme radi, že sme mohli prísť, a veľmi sa 
nám tu páči,“ potvrdila Sabína. „Tretí alebo 

štvrtýkrát sme tu a sme spokojní,“ prida-
la sa Lenka. „Sme tu prvý raz a páči sa 
nám tu,“ konštatoval Marián. „Skvele sa 
dnes bavíme a je nám trošku ľúto, že sa 
druhý ples, obecný, zrušil, pretože sme 
chceli ísť aj na ten, ale myslím, že dnešná 
nálada nám vystačí na celé fašiangové 
obdobie a vidíme sa možno o rok,“ uza-
tvorila tému Lívia. 

K dobrej nálade významne prispela aj 
hudba v podaní hudobnej skupiny Disk. 
„Zábavu hodnotím super, sme tu neviem 
či tretí alebo štvrtý raz, ale zábava je tu 
dnes vynikajúca. Vždy sa nám tu dobre 

hralo, ale dnes je to super,“ povedal nám 
frontman skupiny Disk Rado Bujna. S  at-
mosférou plesu boli spokojní aj organizáto-
ri. „Takúto krásnu spoločenskú akciu treba 
rozdeliť na dve časti - tú organizačnú a časť 
ľudí, ktorí prídu. Ja som rád a hrdý na to, že 
v Močenku sa tieto dve časti podarilo spo-
jiť, organizačná, myslím, že tradične veľmi 

dobre a aj ľudia v tejto zvláštnej dobe zarea-
govali tak, že prišli, a som im za to všetkým 
vďačný,“ poďakoval za prácu aj účasť hlavný 
organizátor podujatia Peter Kohút. „Som 
veľmi vďačný organizátorom za všetko, čo 
urobili, aj ľuďom, že prišli, a po dvojročnej 
pauze sa môžeme takto stretnúť a spoloč-
ne sa zabaviť. Ako hovorí aj známa kniha 
Kazateľ - všetko má svoj čas v živote, je čas 
radovať sa, čas smútiť a teraz máme čas na 
to, aby sme našli takú cestu jeden k druhé-
mu, teším sa z toho a ešte raz ďakujem za 
všetko,“ poďakoval sa dekan Peter Micha-
lov, pod ktorého záštitou sa ples konal.

Výborná zábava, počas ktorej bol náv-
števníkom k  dispozícii fotokútik a boli 
vylosovaní aj výhercovia bohatej tomboly, 
trvala do neskorých nočných hodín.

Tohtoročné fašiangové obdobie sa po-
maličky blíži k  záveru, a  preto tento čas 
využila aj materská škola na zorganizo-
vanie karnevalu, čo je u detí, samozrejme, 
mimoriadne obľúbené podujatie. Karneval 
znamená totiž deň plný zábavy, možnosť byť 
niekým alebo niečím iným a v neposlednom 
rade je to aj prehliadka krásnych masiek 
všetkých spolužiakov a  priateľov. Karneval 
síce pre rodičov znamená starosti so zaob-

s t a r a n í m 
masky pre 
svoje dieťa, 
ale rodičia 
to robia radi a  dokážu vymyslieť 
alebo zohnať pre svojich drobcov 
naozaj milé masky. „Dnes sme tie 
naše tradície, o  ktorých sme sa 
celý týždeň rozprávali, zavŕšili kar-
nevalom. Deti prišli v maskách, sú 
natešené, je tu veselo, tancuje sa, 
spieva sa a, samozrejme, nechý-
bajú ani súťaže a  občerstvenie. Je 
nám veselo a  deti si to užívajú,“ 
komentovala veselú atmosféru 
v škôlke riaditeľka zariadenia Soňa 
Hippová.

Karnevalové dopoludnie sa 
v  materskej škole teda nieslo 

v  znamení dobrej zábavy, hudby, tanca, hier, radosti a  štýlových 
masiek. „Ja som Drakula a v maskách sa mi najviac páči Maximko 
a Lukáško,“ povedal nám Oliverko. „Maminka mi obliekla takéto 
šatky, ale to je sukňa. Dala mi to preto, lebo som chcela byť čert,“ 
vysvetlila nám situáciu so svojou maskou Laurika. „Tancujeme 
a hrali sme stoličkový tanec.“ Mia nám prezradila, že masku si vy-
myslela sama: „Ja som si ju vymyslela a som Jokerka.“ „Máme dnes 
karneval, tancujeme, papáme, máme párty a prišli sme do škôlky 
v maskách,“ potvrdil Jakubko. „Ja som chcel byť zálesák, ale ockov 
klobúk by mi bol ešte trochu veľký, tak mi zatiaľ objednali kovboj-
skú masku,“ uviedol nás do obrazu Peťko „Najviac sa mi páčia tieto 
tance.“ 

Kreatívne masky z jednotlivých tried navštevovali počas dopo-
ludnia ostatných spolužiakov, aby sa im predstavili a  zabavili sa 
spolu. Karnevalová nálada trvala v materskej škole po celý deň.

XII. ročník Farského plesuXII. ročník Farského plesu

Karneval v škôlkeKarneval v škôlke
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Prvá februárová sobota bola v  našej 
obci venovaná destilátom – v  spoločen-
skej sále obecného úradu sa totiž 4. feb-
ruára 2023 konal V. ročník Močenského 
štamprlíka – odbornej a verejnej degus-
tácie destilátov. Podujatie organizačne 
zastrešili Obec Močenok, Pálenica Mo-
čenok, miestna organizácia Slovenského 
zväzu záhradkárov a Slovenský Rád ry-
tierov destilátov.

Celé sobotňajšie dopoludnie venova-
li degustátori ochutnávaniu jednotlivých 
vzoriek. Každá degustačná komisia zlože-
ná z troch členov degustovala určitý druh 
destilátov.

Popoludnie určené pre verejnosť sa za-
čalo prednáškou o  príprave kvasu z  ovo-
cia, ktorou sa prezentoval Tomáš Holota: 
„Sme sa venovali príprave kvasu, pretože 
je to dlhodobo veľkým problémom kaž-
dého pestovateľa, ako správne pripraviť 
kvas. Myslím, že tá účasť je tu dosť vyso-

ká, a dúfam, že ľudia si niečo zobrali z tej 
prednášky a kvalita kvasov bude každým 
rokom rásť, lebo to sa potom odzrkadlí na 
kvalite páleniek.“ 

Podujatie pokračovalo slávnostným 
nástupom členov Slovenského Rádu rytie-
rov destilátov. Všetkých privítal tajomník 
miestnej organizácie Slovenského zväzu 
záhradkárov Bohuslav Lenčéš a  vzápätí 
destiláty požehnal kaplán Anton Štefánek.

Bohuslav Lenčéš vyhlásil šampióna 
výstavy, ktorým sa stal Štefan Žáčik so 
vzorkou marhuľovice z  roku 2020. „Dal 
som si záležať a odzrkadlilo sa to na tom 
hodnotení. Snažím sa zlepšovať, ale som 
prekvapený, nečakal som až taký dobrý 
výsledok,“ úprimne sa z úspechu tešil Šte-
fan Žáčik.

Najúspešnejším domácim vystavovate-
ľom sa stal Rastislav Bleho, ktorý si odnie-
sol Cenu starostu obce za vzorku hruško-
vice z  roku 2022, za ktorú získal najviac 
bodov spomedzi domácich vystavovate-
ľov. „Venujem sa tomu asi 2-3 roky, keď 
bol covid, sme sa nudili, tak sme nahádzali 
niečo zo záhrady do škopku, no a  takto 
to dopadlo. Som prekvapený, hoci sme 
to robili najlepšie ako sme vedeli - umyli, 

očistili, všetko bolo zdravé ovocie. V tom 
je asi tá pointa,“ skonštatoval s úsmevom 
Rastislav Bleho. 

Potom sa prítomným prihovorili člen 
senátu Rádu rytierov Július Forsthoffer 
a  starosta obce Roman Urbánik. S  krát-
kym kultúrnym programom sa predsta-
vila mužská spevácka skupina Močenskí 
speváci a  začala sa verejná ochutnávka 
destilátov. Návštevníci podujatia mohli 

ochutnať viac ako 230 vzoriek destilátov 
marhuľovíc, slivovíc, jablkovíc, hruškovíc, 
destilátov z  hrozna, rôznych kôstkovín, 
jadrovín, ale aj špeciálnych destilátov, ako 
napríklad ananásovicu, pomarančovicu, 
figovicu, bazovicu, pivovicu, repák a  po-
dobne.

O  dôležitosti celého procesu prípravy 
ovocia na pálenie a pitia dobrých destilátov 
s rozumom sa rozhovoril jeden zo zaklada-
teľov Slovenského Rádu rytierov destilátov 
a člen senátu Rádu Július Forsthoffer: „Za 
päť rokov, pretože som účastníkom všet-
kých piatich ročníkov v Močenku, môžem 
potvrdiť, že stúpol počet vzoriek a  stúpla 
výrazne kvalita vzoriek. Nemusí sa to pre-
javiť v tom, že vzorka je práve 50-bodový 
šampión, ale je väčší počet zlatých a strie-
borných medailí, a  to znamená, že aj tí, 
ktorí vzorky poskytujú, venujú príprave 
destilátov lepšiu starostlivosť. Mení sa pre-
to aj hodnotenie, napríklad pre vzhľad sme 
voľakedy mali 5 bodov, ale dnes zisťujeme, 
že nám stačia dva, pretože už nikto nedá-

M o č e n s ký M o č e n s ký 
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va kalný destilát alebo destilát, v  ktorom 
plávajú nejaké kúsky, vzhľad destilátu je už 
vždy prvotriedny. Ďalšia charakteristika 
destilátu je vôňa a  vôňa má dve podsku-
piny - charakteristiku vône, ktorá hovorí 
o  tom, aké je to ovocie, a  intenzitu vône, 
teda silu tej vône. Rovnaká skupina je aj 
chuť, teda charakteristika chuti a  intenzi-
ta chuti. Záverečné kritérium je harmónia 
chuti a vône. Niektoré destiláty sú na vôňu 
zastreté a  majú výbornú chuť a  iné majú 
dobrú vôňu a  chuť majú slabšiu. Nepite 
patoky, to nie je cieľ dať veľa alkoholu do 
seba, ale keď už pijeme dobrý destilát, tak 
si ho vychutnajme, veď v tom je to kúzlo! 
Ochutnávajme, nepime.“

S bohatou ponukou vzoriek a  ich kva-
litou boli spokojní nielen nezaintere-
sovaní návštevníci, ale aj vystavovatelia 
a  degustátori. „Ja som nevystavoval, ale 
zbieram ovocie, mám ovocný sad a dávam 
si kvas vypáliť, tak som sa prišiel trošku 
zorientovať, ako sú na tom ostatní a  ako 
sa mám zatriediť voči nim. Podľa toho čo 

tu vidím, nesmelo si trúfam povedať, že by 
som sa mohol aj umiestniť, takže vyskú-
šam,“ prezradil nám Jozef. „Ja som vysta-
vovateľ, máme tu s manželkou 8 vzoriek, 
je tam aj zlatá medaila, takže sme spokojní 
s  výsledkom,“ povedal nám Ľuboš Pítek. 
„Prišiel som do komisie ako degustá-
tor, veľmi sa mi páčilo, veľa ľudí prinies-
lo vzorky a boli na dosť vysokej úrovni,“ 
konštatoval degustátor Patrik Garžik. 
„Prišli sme dvaja vystavovatelia a podaril 
sa nám celkom pekný úspech, mali sme 6 
vzoriek a päť z nich má striebornú medai-
lu, jedna bola bronzová,“ ozrejmila Angela 
Filová. „Manžel sa tomu venuje dlhé roky, 
zbierame ovocie od marhúľ, jabĺk, hrušiek, 
až po višne a čerešne.“ 

Organizátori mali počas celého dňa 
plné ruky práce a večer hodnotili poduja-
tie, ktoré sa pomaly chýlilo ku koncu, ako 
úspešné. „Čo sa týka organizácie, 231 vzo-
riek hovorí samo za seba a už sme nemohli 
prijať niekoľko ďalších vzoriek, lebo ich 
dodali po termíne. Do budúcna by som 
poprosil, aby vystavovatelia boli dochvíľni 
a  termíny dodržiavali. Čo sa týka samot-
nej kvality vzoriek, môj osobný názor je, 
že kvalita stúpa.“ konštatoval tajomník ZO 
Slovenského zväzu záhradkárov Bohuslav 
Lenčéš. „Obec Močenok je jedným zo spo-
luorganizátorov Močenského štamprlíka, 
tohto roku organizujeme už V. ročník. 
Hodnotitelia posudzovali viac ako 230 
vzoriek destilátov rôzneho druhu, myslím, 

že takéto podujatie má význam nielen pre 
tých, ktorí sa výrobou destilátov zaobera-
jú, ale aj pre tých, ktorí chcú dobrý destilát 
ochutnať. Mne sa patrí poďakovať všet-
kým tým, ktorí sa spolupodieľali na or-
ganizovaní tohto podujatia, pevne verím, 
že ľudia sa prídu so svojimi produktmi 
pochváliť do Močenku aj o  rok,“ doplnil 
starosta Roman Urbánik.

Degustátori v  tomto roku udelili šam-
pióna výstavy v triede marhuľovíc, 25 vzo-
riek destilátov bolo ocenených zlatou me-
dailou, 145 striebornou a  52 bronzovou, 
žiaľ, našlo sa aj niekoľko vzoriek s menej 
prijateľnou kvalitou.
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Posledný fašiangový víkend, v tomto roku to bol tretí febru-
árový víkend, patril v našej obci rozlúčke s veselým obdobím 
plesov, karnevalov a zábav – v spoločenskej sále obecného úra-
du sa konali fašiangy. Na podujatí vystúpili domáce umelecké 
telesá – folklórne súbory, dychová hudba aj spevácke skupiny 
a o hudbu na tancovanie sa postarala hudobná skupina Kollar-
band, ktorá vytiahla na parket väčšinu návštevníkov.

Hostí na správnu nôtu naladila dychová hudba Močenská ka-
pela, ktorej patril úvod podujatia, vzápätí bola netradične hneď 
na začiatku pochovaná basa – pochovávali už tradične členovia 
folklórnej skupiny Močenčanka, ktorým ako aktívny komparz 
pomáhali členovia ostatných skupín. 

Potom sa postupne predstavili všetky domáce telesá – detič-
ky zo Sečkára, spevácka skupina Zúgovanka a mužská spevácka 
skupina Močenskí speváci. Na pľaci sa striedali s Kollárovcami, 
ktorí hrali rôznorodý repertoár vhodný na tancovanie.

Na fašiangy prišli ľudia poprezliekaní za masky, čo s radosťou 
využili najmä deti, a mohli sa zapojiť do tomboly, v ktorej boli 
najmä jedlé výhry. „Je tu vynikajúca zábava, len som už asi trošku 
starý na to, ale zatancovali sme si. Boli tu naši vnuci, trošku im 
vadila tá hlasná hudba, 
nie sú na to zvyknutí, 
ale výborné je to, treba 
dodržiavať takéto pekné 
tradície,“ tešil sa z  dob-
rej atmosféry Juraj Hu-
lák. „Páči sa mi huba, je 
to tu dobré a  je tu dobrá 
nálada. Nevyhral som 
síce, ale rodina mi dala 
ich darčeky,“ bol spokoj-
ný aj školák Lukáško Bo-
háč. „Zábava je famózna, 
ako ďalší ples,“ myslí si 
Róbert Lešš. „Dnešná fa-

šiangová zábava bola 
výborná,“ konštato-
val Jozef Šuvada, „vy-
chádzam z  toho, že 
bolo veľa ľudí, dobrý 
program, dobre zor-
ganizovaný a  všet-
kého dostatok. Som 
si práve uvedomil, 
že je čas, kedy treba 
spievať, a aj čas, kedy 
sa treba trošku stíšiť 
a  zamyslieť nad se-
bou, svojím životom, 
konaním a tak ďalej, takže mne sa to veľmi ľúbilo.“ Návštevníci 
podujatia sa po celý čas výborne bavili – potešili ich vystúpenia 
domácich, výborná kapela, kapustnica, ktorú navarili ochotní 
dobrovoľníci a z ktorej mohol každý ochutnať, aj zábavná tom-
bola obsahujúca zavárané uhorky, zeleninu do polievky, kvasenú 
kapustu, údené kolienko a mnoho iných dobrôt. „Rozmýšľali sme 
ako sa rozlúčiť s  fašiangom v  tomto roku, zvolili sme prvýkrát 

takýto formát, ktorý dnes 
vlastne s  ľuďmi prežíva-
me. Myslím si, že to bolo 
dobré rozhodnutie, lebo 
ľudia sa zabávajú. Nechali 
sme vystúpiť naše súbory 
a  ponúkli sme im aj inú 
zábavu. Bavia sa aj mladí 
aj starší ľudia a takto by to 
malo byť, že ľudia sa s fa-
šiangom rozlúčia bujarou 
oslavou a  potom prejdú 
do obdobia pôstu a  kľu-
du,“ zhodnotil starosta 
obce Roman Urbánik.

FašiangyFašiangy
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Tanečný klub Jumping 
zastrešuje v  našej obci 
deti, ktoré sa chcú veno-
vať moderným tancom. 
Tréningy majú rozdele-
né na niekoľko kategórií 
podľa veku. Najmladšou 
vekovou kategóriou sú 
Mini Kids – detičky, kto-
ré ešte navštevujú mater-
skú školu, prípadne prvé 
ročníky základnej školy. 
Práve títo najmladší ta-
nečníci sa zúčastnili svo-
jej prvej tanečnej súťaže 
a hneď boli aj úspešní. 

Súťaž Winter Dance Cup 
sa konala v  nedeľu 22. januára 2023 v  Šali 
pod organizačnou taktovkou organizácie Fit 
Kids v spolupráci s ďalšími partnermi. „Sú-
ťaž bola s medzinárodnou účasťou, boli tam 
tanečníci z Maďarska, Chorvátska a Česka. 
My sme mali zastúpenie v detskom disco – 
skupiny a formácie. Prihlásili sme naše obe 
detské skupiny. Močenská Mini Kids vy-
hrala 1. miesto s choreografiou Barbie Girl 
a naša druhá skupina bola druhá. Celkovo 
sa podarilo tanečnému klubu Jumping na 
tejto súťaži získať štyri prvé a  dve druhé 
miesta,“ pochválil sa pekným úspechom 
predseda klubu Bohumil Kadúc. 

Tréneri s  deťmi nacvičili milú tanečnú 
choreografiu s  bábikami pod názvom Bar-
bie Girl a keďže majú v skupine jedného ši-
kovného tanečníka Peťka, mali aj Kena. „Na 
súťaži sa mi to veľmi páčilo, že som vyhral 
medailu. Boli tam aj väčší, aj menší taneč-
níci a som spokojný, že sa nám to podarilo 
zatancovať pekne,“ povedal nám Peťko. „Vy-
zeralo to tam pekne, no a  keď som tanco-
vala, tak veľmi sa mi to tam páčilo, ako sa 
pozeralo na mňa toľko veľa ľudí,“ bola so 
súťažou spokojná aj „Barbie“ Ninka. „Mne 
sa tam veľmi páčilo, že sme to vyhrali,“ do-
plnila svojich kamarátov Eliška.

„V  tejto choreografii tancuje desať detí 
a  bola to ich prvá súťaž, úplne prvá. Po-
niektorí vystupovali minulý rok prvýkrát 
dňoch obce, ale niektorí išli úplne prvýkrát. 
Išli hneď druhú disciplínu a dosť to tam na-
háňali. Na to, že boli na súťaži prvýkrát, to 
odtancovali veľmi pekne, samozrejme, že tá 
tréma tam bola veľká, ale snažili sa a užili si 
to,“ spokojne konštatoval tréner a predseda 
klubu Bohumil Kadúc. 

Malí tanečníci sa v  čase vzniku toh-
to článku pripravovali už na ďalšiu súťaž. 
K prvému úspechu im blahoželáme a bude-
me im držať palce, aby boli opäť úspešní.

V  polovici februára (12. 2. 2023) sa 
športový klub Karate Močenok zúčast-
nil Otvorených majstrovstiev Západo-
slovenského zväzu karate seniorov a  3. 
kola Pohára Západoslovanského zväzu 

karate, ktoré sa konali v  Nesvadoch. 
Podujatia sa zúčastnilo 16 klubov  so 165 
súťažiacimi. Rozhodcovia hodnotili 162 
cvičení kata a  rozhodovali 146 súbojov 
kumite. 

Močenský klub mal zastúpenie dvanás-
tich mladých karatistov, ktorí absolvovali 
18 štartov a pre klub vybojovali 7 medailí. 
Strieborné medaily získali Petra Maláriko-
vá, Jakub Benčík a Adam Konečný, bronz 
pribudne do zbierky Dáši Dičérovej, Eliške 
Lenčéšovej, Patrikovi Konečnému a  An-
drejovi Vörösovi. Všetci získali umiestne-
nia v kumite.

Oceneným blahoželáme a všetkým pra-
jeme veľa úspechov v ďalších súťažiach.

Mini Kids z Jumpingu vyhrali súťažMini Kids z Jumpingu vyhrali súťaž

Karatisti úspešní v NesvadochKaratisti úspešní v Nesvadoch
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Téma spracovania odpadu je na Slovensku 
plná hoaxov, populizmu a  neprávd. Dôvod 
je jednoduchý. Odpad a jeho spracovanie je 
odborná téma, náročná na pochopenie. Na-
šli sa aj takí, ktorí si ju zjednodušili a zneuží-
vajú ju na manipulovanie verejnej mienky.

K téme sa vyjadruje Ing. Miroslav Bicek,  
regionálny riaditeľ ewia a.s.

V názve CCE pracujete s pojmom „cirku-
lárna ekonomika“. Niektorí aktivisti ne-
súhlasia aby ste používali názov Centrum 
cirkulárnej ekonomiky. Prečo?
Inšpirovali sme sa projektom vo fínskom 
meste Riihimäki, ktoré má takmer rov-
naký počet obyvateľov ako Šaľa. V  tomto 
zariadení robia všetko pre to, aby odpad 
pripravili na recykláciu alebo na ekologic-
kú výrobu elektriny a tepla. Zariadenie vo 
Fínsku pracuje na rovnakom princípe ako 
bude to naše. Otázka znie, či sú fínski akti-
visti na vyššej mentálnej úrovni ako tí naši. 
Odpoveď nechám na čitateľov.

Aktivisti vám vyčítajú, že kapacita zaria-
denia je príliš veľká a že budeme smetis-
kom pre celé Slovensko.
CCE je projektované ako regionálne za-

riadenie s  definovanou zvozovou vzdia-
lenosťou 35 km, tzn. že zasahuje aj do 
susedných okresov Galanta, Nitra a Nové 
Zámky. Odpad zo vzdialenejších miest je 
iba ilúzia s  ktorou aktivisti operujú, aby 
strašili a zavádzali ľudí, čo je vlastne ich 
jediný cieľ. Kapacita Zariadenia na ener-
getické využitie odpadov (ZEVO), kto-
ré je naprojektované ako technologická 
špička, bude maximálne 100 tisíc ton od-
padu ročne. Približne 30 tisíc ton odpadu 
ročne pozbieraných zo žltých, modrých 
a zelených kontajnerov, teda recyklovateľ-
ný odpad, sa bude lisovať, balíkovať a ná-
sledne posielať výrobcom na recykláciu.

Určite ste zachytili reči o tom, že v CCE 
Šaľa sa má spracúvať aj zahraničný od-
pad?
Odpad na takéto využitie sa podľa zá-
kona nesmie dovážať zo zahraničia a ani 
nebude! Je to klamstvo. Odpadová tu-
ristika je pre nás neprijateľná. Odpad sa 
má spracovať tam, kde vzniká. V okruhu 
35  kilometrov je už dnes prebytok od-
padu a v  roku 2028, kedy by malo začať 
CCE fungovať, ho bude dostatok aj v na-
šom okolí a  to vyše 400 tisíc ton. Ak sa 
aj dosiahne recyklácia odpadov na úrovni 

65 %, čo je náš záväzok voči EÚ, stále tu 
ostane takmer 150 tis. ton nerecyklovateľ-
ného odpadu.

Najväčším strašiakom je vplyv CCE na 
životné prostredie a zdravie obyvateľstva. 
Aký bude jeho vplyv?
Priamo vo Viedni sú 4 takéto zariadenia 
aké plánujeme postaviť. Viedeň bola v pre-
stížnom celosvetovom rebríčku už druhý-
krát vyhodnotená ako „najlepšie mesto na 
život“. Pritom medzi rozhodujúce krité-
riá patrila aj kvalita životného prostredia. 
Rovnako vysoko sa v  rebríčku umiestnili 
aj mestá ako Zürich, Kodaň, Štokholm. 
Každé z  týchto miest má svoje ZEVO na 
spracovanie odpadu a majú s nimi skúse-
nosti už desiatky rokov. Sploštená logika 
lokálnych aktivistov hovorí, že zatiaľ čo 
tie švajčiarske alebo rakúske technológie 
pomáhajú v  ekologizácii spracovania od-
padu, tie naše škodia? Podobne zavádzajú 
občanov Močenka tí, ktorí tvrdia, že budú 
trpieť nadmernou dopravou. Dopravná 
štúdia jasne preukazuje, že hlavná doprava 
bude z iných smerov a v budúcnosti najmä 
po novom obchvate Šale. Pritom za hodinu 
pôjdu z jedného smeru max. 4 autá. V Mo-
čenku teda ostane dopravné zaťaženie na 
úrovni, aká je teraz!

CCE bude európska 
technologická špička
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Najtvrdším argumentom odporcov CCE 
je to, že región je už aj tak dosť postih-
nutý vplyvom Dusla, nepotrebujeme tu 
ďalšie zariadenie. Dôvodia tým, že okres 
Šaľa je najhorší z hľadiska výskytu onko-
logických ochorení.
Podľa štatistík je úmrtnosť na onkologické 
choroby podľa okresov nasledovná:
Dunajská Streda, Levice, Poltár, Galanta, 
Revúca, Rimavská Sobota, Nové Zámky, 
Skalica Komárno, Žarnovica. Okres Šaľa 
medzi nimi nie je. Toto klamstvo sa šíri zá-
merne v súvislosti s projektom CCE. To, že 
ho aktivisti používajú budem komentovať 
iba tak, že už nemajú žiadne iné argumenty 
do odbornej diskusie. MŽP, ktoré hodnotí 
tento projekt a stále nevydalo k nemu prá-
voplatné rozhodnutie, má na to iný názor 
podložený množstvom odborných štúdií 
a  reálnymi meraniami, ktoré sú tu reali-
zované desiatky rokov. Okrem toho máme 
v  podmienkach stanovené aj meranie 
emisií v  tejto lokalite ešte pred zahájením 
výstavby nášho zariadenia. Takýmto spô-
sobom sa postupuje v  celej civilizovanej 
Európe. Podobné zariadenia sa vo vyspe-
lých krajinách stavajú okrem priemysel-
ných zón ako je Duslo aj priamo v centrách 
miest a všade, vrátane Slovenska, podlieha-
jú tej najprísnejšej kontrole.

Čo z toho teda občania Močenku budú 
mať? Aké benefity im môže priniesť 
výstavba CCE Šaľa s  najmodernejším 
ZEVO?
Primárnym benefitom pre občanov Mo-
čenka budú oveľa nižšie náklady za od-
pad. Dnes cena za skládkovanie raketovo 
rastie. Od budúceho roka sa predpokla-
dám zvýši dvojnásobne aj pre Močenok.  
A ak sa do 5 rokov zaplní skládka v Ru-
manovej, kde vozí obec odpad dnes, tak 
to bude vyháňať poplatky za skládkova-
nie ďalšie roky ešte vyššie. To čo vieme 
ponúknuť my, je bezpečné a  spoľahlivé 
zhodnotenie odpadu s  dlhodobo garan-
tovanými cenami a lacnejšie, ako to majú 
teraz. To, že spoluprácu s obcou Močenok 
myslíme vážne, potvrdzuje aj naša ponu-
ka aby sa zástupca obce stal členom do-
zornej rady našej spoločnosti a mohol tak 
kontrolovať všetky naše kroky. Medzi pri-
márne benefity bude aj ponuka práce pre 
200 kmeňových zamestnancov, ktorých 
určite bude prioritne hľadať v regióne, vr. 
Močenka.

Aké budú sekundárne benefity pre Mo-
čenok?
Daň z nehnuteľnosti, ktoré budeme platiť 
bude v približnej výške 50 tis. € každý rok. 

Bežnou praxou takisto je, že sa firma zapája 
do spoločenského života podporou kultúry 
alebo športu. My to robíme aj v Košiciach, 
kde prevádzkujeme takéto zariadenie už 
desiatky rokov. Aj tu v  Močenku sme už 
teraz podporili mladých futbalistov FK 
Močenok, ako aj jazykové vzdelávacie 
centrum. V  tejto podpore plánujeme po-
kračovať, pretože si uvedomujeme našu 
spoločenskú zodpovednosť v  regióne. Pre 
mnohých ľudí bude zaujímavým benefitom 
aj pripravovaná nadácia, cez ktorú chceme 
pomáhať s  environmentálnymi projekt-
mi a  zveľaďovaním životného prostredia 
v  Močenku. Je toho naozaj pomerne veľa 
a  budem rád, ak nám Močenčania dajú 
priestor, aby sme ich korektne oboznámi-
li aj s  ďalšími detailmi projektu, vysvetlili 
im súvislosti a zodpovedali ich otázky, prí-
padne by mali možnosť návštevy ZEVO 
priamo vo Viedni, aby sa mohli následne 
slobodne rozhodnúť. Prosím občanov, aby 
sa nenechali klamať a zavádzať oportunis-
tami, ktorí tento projekt zneužívajú, pri-
čom nikdy podobné zariadenie ani nevi-
deli a teda nemôžu mať o ňom dostatočné 
informácie.

Centrum cirkulárnej ekonomiky (CCE) ktrorého súčasťou je aj Zariadenie na energetické využitie odpadov (ZEVO)

CEV Centrum 
environmentálnej 

výchovy

Čistenie spalínHala na triedené zložky 
komunálneho odpadu

Zásobník 
odpadov

Kotolňa

Administratíva 
a Výskumné centrum
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KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
Mlynská 462 , 951 31 Mo�enok

   (budova Zdravotného strediska)

tel.: 0902 709 552
  

 �ele�obet�n. �áklady � likvidácia starých hrobov
�renovácie písma  dopisovanie dátumov

� � �portréty do kame�a  lampy  vá�y krí�e 
 

Ponúkame kvalitné prevedenie
 prác �a prijate�né ceny

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  Streda  Piatok   9.00-12.00  13.00-16.00 h

 Sobota - na objednávku 

�iroký výber  
pomníkov a hrobov �o �uly

Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa prišli 25. 
januára 2023 rozlúčiť s našou milovanou 
mamou a babkou Máriou Rábekovou. 
Ďakujeme za všetky prejavy sústrasti 
a kvetinové dary.
S láskou spomína smútiaca rodina. 

Dňa 27. 12. 2022 uplynuli dva roky, čo nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, otec 
a dedko Gabriel Rábek.
Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu 
s nami tichú spomienku.

Odišiel si a niet ťa medzi nami,
navždy si zostal v srdciach tých, čo ťa 
vrúcne milovali.
V nebeskom raji pokoj večný maj, buď 
naším anjelom, na zemi nás chráň.
Dňa 22. 1. 2023 uplynuli dva smutné roky, 
čo nás navždy opustil náš milovaný  
Emil Straňák. S láskou spomína manželka, 
syn, dcéry a 7 vnúčat.

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom 
a známym, ktorí sa dňa 3. februára 2023 
prišli naposledy rozlúčiť s naším drahým  
Ing. Gabrielom Lenčéšom. Zároveň 
ďakujeme všetkým zúčastneným, vedeniu 
obce a členom futbalového klubu za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary. S úctou spomína 
smútiaca rodina.

Čas letí, deň za dňom sa míňa,
ale tvoja prítomnosť nám stále chýba.
Hoci si odišla a niet ťa medzi nami,
v našich srdciach zostaneš navždy s nami.
Dňa 5. februára 2023 sme si pripomenuli 
smutné 4. výročie, čo nás navždy opustila 
naša drahá Marika Eisellová, rod. Jagriová.
S láskou a úctou spomínajú rodičia, manžel 
Janko, dcéry Lucka a Ninka, sestry Erika a Janka s manželmi 
a ostatná rodina. Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku.

S tichou spomienkou k vášmu hrobu chodíme, pri plamienku 
sviečky sa za vás modlíme.
Život raz končí, niet viac cesty späť, nič nám nezostáva, len 
kyticu kvetov priniesť.
Dňa 20. februára 2023 sme si pripomenuli prvé smutné 
výročie, čo nás navždy opustila naša milovaná mama, babka 
a prababka Emília Pápayová. Dňa 23. februára 2023 sme si 

pripomenuli prvé smutné 
výročie, čo nás navždy 
opustil náš otec, naďapo 
a pradedko Július Pápay.
Smútiaca rodina.

Ťažko je nespomínať na lásku rodičov, 
keď v očiach slza stojí, ťažko je 
zabudnúť, keď srdce stále bolí.
Mami, oci, ľúbime vás, objať vás už 
nemôžeme, tak aspoň takto posielame 
do neba jedno veľké ĎAKUJEME.
Dňa 24. februára 2023 sme si 
pripomenuli šieste smutné výročie, čo 
nás navždy opustil náš drahý otecko, svokor a deduško Jozef 
Lenčéš a 22. marca 2023 si pripomenieme piate smutné 
výročie, čo nás navždy opustila naša drahá mamička, svokra 
a babička Alžbeta Lenčéšová. S úctou a láskou spomínajú 
dcéra Janka, syn Bohuslav s manželkou Mirkou, syn Jozef 
s manželkou Jankou a vnúčatá Lenka a Tomáško s priateľkou 
Radkou.

Dňa 22. 2. 2023 uplynulo 9 rokov, čo nás 
navždy opustil náš manžel, otec, dedko 
a pradedko Ľudovít Fábik.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. Smútiaca rodina.

Osud je občas veľmi krutý, nevráti, čo raz vzal.
Zostali iba spomienky a v srdci veľký žiaľ.
Dňa 28. marca 2023 si pripomenieme 8. 
výročie, čo nás navždy opustil náš milovaný 
otec, dedko a pradedko Ján Stacho. S láskou 
spomínajú manželka a dcéry s rodinami.

Smútočné oznamy
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Močenok / časopis obyvateľov obce 

Párty obchod v Močenku 
ponúka široký sortiment:  

- veľký výber balónov a párty doplnkov na oslavy deťom a dospelým

- výzdoby na plesy a karnevaly, masky, kostýmy a doplnky 

- doplnky na 1. sv. prijímanie: korunky, ozdoby do vlasov, servítky,     

- doplnky na svadbu a rozlúčku so slobodou

- gastro tovar - grilovacie tácky, poháre, príbory, taniere...

              Párty obchod, Borzagoš 1930, Močenok, 0908768298 
 

Otváracie hodiny:
Po-Pia: 8,00 -16,00 hod. 

Sobota: 8,00 - 12,00 hod. 

              www.vsetkonaparty.sk  

              Veľký výber. Super ceny.  
 

sošky na torty, krabice a podnosy na torty,    

- prenájom fotokútika a čokoládovej fontány

kovac@kovacservis.sk

 

Mgr. Renata Straňáková zároveň ponúka 
Ministerstvom školstva SR akreditované 
rekvalifikačné kurzy pedikér – pedikérka 

a školenia v oblasti pedikúry. 



www.obchodtoth.sk

Tel: 
0911 354 361

Tel: 
0911 354 362

Tel: 
0910 929 098

Tel: 
0911 354 350

NOVINKA
LAMELIO lamelové dekoračné panely

Záhradnícky substrát
75 l

Pôvodná cena 10,80 €
Nová cena        8,90 € 

Kamenná kôra
1-3 cm - 25 kg

Pôvodná cena 9,30 €
Nová cena       7,90 € 

Kvetináče

Semená Rabicové pletivo

Sadenice

Elektro Náradie

Nožnice

Platnosť ceny do 31.3.2023
alebo do vypredania zásob

Platnosť ceny do 31.3.2023
alebo do vypredania zásob


